

附錄 臺北市政府衛生局大事紀要

日期	內容
1 月	
18 日	辦理臺北市 96 場整合性健康篩檢開跑「『打造健康好生活，遠離癌症慢性病』」視訊記者會。令頒《臺北市政府各機關學校禁用新興菸品實施要點》。
2 月	
10 日	辦理「市長、局長春節慰勞醫護同仁」活動，柯文哲市長、黃珊珊副市長與黃世傑局長出席，至陽明院區及安心檢疫所慰勞醫護同仁。
17 日	臺北市立聯合醫院舉辦健康關懷天使授證典禮，柯文哲市長與黃珊珊副市長頒發證書予完訓護理人員。
3 月	
1 日	公告「財團法人台北歐洲學校小學部周邊人行道，自 2021 年 3 月 1 日起為全面禁止吸菸場所」。
25 日	辦理 2020 年臺北市推動癌症防治績優醫院頒獎典禮，由黃世傑局長頒發獎項，共 18 家院所獲獎，計 40 人參加。
31 日	中興住宿長照機構啟用典禮，柯文哲市長、黃世傑局長共襄盛舉。



2021 中興住宿長照機構啟用典禮合影

2021 Group photo of the launching of the Chung Hsing long-term care institution

Appendix Chronology of the Department of Health, Taipei City Government

Date	Contents
January	
18	Initiation and the execution of 96 integrated health screenings in Taipei City: "Creating healthy life, stay away from cancer and chronic diseases" remote press conference. Promulgate the "Key implementation points for Taipei City Government institutions and schools over the prohibited use of novel and emerging nicotine and tobacco products."
February	
10	Implementation of the "Lunar New Year celebration with the Mayor and the Director-general: thanksgiving for the medical personnel. Mayor Wen-Je Ko, Deputy Mayor Shan-Shan Huang, and Director-general Shier-Chieg Huang went to the Yang Ming Branch and the Reassured Quarantine institution to hold thanksgiving event for the medical personnel.
17	The Health-Care Angel licensing event was held by Taipei City Hospital. Mayor Wen-Je Ko and Deputy Mayor Shan-Shan Huang awarded the nursing staff that completed the training with certification.
March	
1	Notification for "Starting March 1, 2021, the sidewalks around the Taipei European School (TES) become a smoking-free zone."
25	Carrying out the "2020 Excellent cancer prevention performance hospitals in Taipei City" award ceremony. Director-general Shier-Chieg Huang was present to hand out the award. A total number of 18 hospitals were awarded. 40 people took part in the event.
31	Mayor Wen-Je Ko and Director-general Shier-Chieg Huang took part in the opening ceremony of the Chung Hsing long-term care institution.

日期	內容
4月	
1日	「萬華社區健康廚房」開幕活動，黃世傑局長、臺北市議員劉耀仁、臺北市議員鍾小平、萬華區區長詹天保、十二區健康服務中心主任，以及社區長者、志工們共同參與。公告「瑠公圳綠帶」、「國立臺灣大學男生第二宿舍及女生第六宿舍所屬之室外場所及周邊人行道」，自2021年4月1日起為全面禁止吸菸場所。
6日	第四屆臺北市國際社區慈悲關懷日，柯文哲市長、黃珊珊副市長、黃世傑局長、黃勝堅總院長、臺灣國際慈悲關懷社區發展協會理事長何逸松及20個慈悲關懷社區及4個推動點領袖及服務團隊等，共約250人一同宣誓活動主題「社會醫養 幸福到老」。
5月	
11日	中央流行疫情指揮中心宣布自5月11日起提升全國疫情警戒至第二級。
13日	臺北市立聯合醫院晚間成立「中興篩檢站」。
14日	臺北市流行疫情指揮中心責成臺北市政府衛生局及觀傳局開設加強版集中檢疫所。臺北市立聯合醫院晚間成立「剝皮寮篩檢站」。
15日	中央流行疫情指揮中心宣布自5月15日起提升雙北地區疫情警戒至第三級。
19日	中央流行疫情指揮中心宣布自5月19日起提升全國疫情警戒至第三級。



萬華社區健康廚房開幕活動合影
Wanhua District healthy kitchen opening event

Date	Contents
April	
1	<p>Director-general Shier-Chieh Huang, Taipei City Councilor Yao-Jen Liu, Taipei City Councilor Hsiao-Ping Chung, Wanhua District Executive Tien-Pao Chan, directors of 12 District Health Centers, community elders and volunteers took part in the opening ceremony for "Wanhua District Healthy Kitchen."</p> <p>The notification for starting April 1, 2021, the "Liugongjun Green Belt" and the "sidewalks around the Male's Dorm 2 and Female's Dorm 6" become a smoking-free zone.</p>
6	<p>The 4th International Community Care Day of Taipei City was carried out. Mayor Wen-Je Ko, Deputy Mayor Shan-Shan Huang, and Director-general Shier-Chieh Huang, Chief Superintendent Sheng-Jian Huang, Chairman of the International Community Care Association I-Sung He, other 20 compassionate communities and leaders from 4 promotional points, service teams and so forth. 250 people taken the oath of the theme "Community-Medical combined care forever."</p>
May	
11	<p>The Central Epidemic Command Center (CECC) announced the since May 11, the National Epidemic Alert to level 2.</p>
13	<p>Taipei City Hospital later that night made an announcement of the establishment of "Chung Hsing screening station."</p>
14	<p>Taipei City Epidemic Command Center established fortified collective quarantine station for the Department of Health, and the Department of Information and Tourism, Taipei City Government.</p> <p>Taipei City Hospital later that night made an announcement of the establishment of "Bopiliao Screening Station."</p>
15	<p>The Central Epidemic Command Center (CECC) announced the since May 15, the National Epidemic Alert to level 3 for Taipei City and New Taipei City.</p>
19	<p>The Central Epidemic Command Center (CECC) announced the since May 19, the National Epidemic Alert to level 3.</p>

日期	內容
6月	
13日	臺北市「新冠肺炎 COVID-19 疫苗接種預約系統」啟動。
15日	臺北市政府衛生局開放以長照專線 1966、1999 專線及里長造冊登記在宅疫苗施打。
16日	啟動精準疫調，除匡列密切接觸者，亦針對有接觸、足跡重疊、有感染風險之其他接觸者擴大匡列及安排採檢。
18日	「剝皮寮篩檢站」階段性任務完成。
26日	臺北市立聯合醫院設置「萬大前進指揮所」及行動篩檢巴士。
7月	
10日	中央「COVID-19 公費疫苗預約平台」登場，臺北市「新冠肺炎 COVID-19 疫苗接種預約系統」退場。
13日	中央流行疫情指揮中心宣布自 7 月 13 日起適度鬆綁部分措施，全國疫情警戒第三級至 7 月 26 日止。
14日	花博爭艷館大型疫苗接種站啟用。
8月	
30日	臺北市政府衛生局配合世界自殺防治日，舉辦「你還 ok 嗎？生命轉角遇見希望！2021 世界自殺防治日直播記者會」，由反骨男孩孫生與臺北市政府自殺防治中心林育鴻主任共同直播對談，呼籲市民成為身邊青少年跟自己的自殺防治守門人。
9月	
17日	臺北市立聯合醫院昆明防治中心辦理「110 年臺北市愛滋防治校園巡迴舞台劇」，共計辦理 26 場，約 8,254 位師生參加，至 12 月 3 日止。
18日	因應莫德納疫苗大規模抵臺，臺北市「新冠肺炎 COVID-19 疫苗接種預約系統」重啟。

Date	Contents
June	
13	The activation of "COVID-19 vaccine appointment system" in Taipei City.
15	The Department of Health, Taipei City Government open long-term care hotline 1966, 1999 and tabulation by the borough wardens to register home-visit vaccination.
16	Activate precise COVID-19 tracing survey. Apart from identifying the potential contacts, there was also an expansion in the identification and screening those who may have overlapped travel history, those in contact, risk of infection.
18	The "Bopiliao Screening Station" completed its temporary mission.
26	The Taipei City Hospital established " Wan Da engaging command center" and mobile screening bus.
July	
10	"COVID-19 Vaccination Registration and Reservation system" is launched and the retrieval of "COVID-19 vaccine appointment system" is terminated.
13	The Central Epidemic Command Center (CECC) announced some loosening of the rules and regulations became effective starting July 13, the National Epidemic Alert remain level 3 until July 26.
14	Initiation of the large vaccination station at the Expo Dome from the Flora Expo.
August	
30	In co-ordination with the World Suicide Prevention Day, the Department of Health, Taipei City Government hosted the "Are you ok? Find hope around the corner! 2021 World Suicide Prevention Day live stream press conference." The live stream was done through the talk between soon Sun the Wackyboys and Chief Yu-Hung Lin from the Suicide Prevention Center, Taipei City Government. They call for the citizens to become the gatekeeper to prevent adolescent and themselves from suicide.
September	
17	Taipei City Hospital Kunming Prevention and Control Center hosted 26 "2021 Taipei City Hospital AIDS Prevention Touring Stage Play." Approximately 8,254 teachers and students took part. The event ended on December 3.
18	The reactivation of "COVID-19 vaccine appointment system" in Taipei City due to large-scale Moderna vaccine supply arrival in Taiwan.

日期	內容
10月	
15日	臺北市立聯合醫院於於華山文創一中 4A 紅酒作業廠辦理「110 年失智月活動」，活動至 18 日止。
17日	臺北市「新冠肺炎 COVID-19 疫苗接種預約系統」退場。
11月	
3日	臺北市《新興菸品管理自治條例》於臺北市議會三讀通過。
4日	參加第 9 屆西太平洋健康城市國際研討會，線上發表口頭報告 12 篇、榮獲健康城市創新發展獎 3 件。
26日	臺北市政府衛生局暨所屬機關榮獲衛生福利部國民健康署「2021 年台灣健康城市暨高齡友善城市獎暨海報獎」獲 12 項獎項。
12月	
1日	臺北市政府毒品危害防制中心與中國信託反毒教育基金會合辦「解癮—解鎖你與癮的距離」反毒教育特展，至 2022 年 2 月 11 日止。
3日	臺北市立聯合醫院辦理「2021 精實醫療國際高峰會」，邀請國內外專家學者共同交流經驗分享，與會人員共計 187 人（含視訊與會者），口頭發表 11 案、全文發表 2 案及海報發表 62 案。
9日	衛生福利部委託臺北市政府衛生局舉辦「110 度醫療行政及醫療法規研討會」。
22日	臺北車站 COVID-19 疫苗接種站由臺北市立聯合醫院及馬偕紀念醫院接手。

Date	Contents
October	
15	Taipei City Hospital hosted the "2021 Dementia Month Activities" event at the Huashan 1914 Creative Park until the October 18.
17	The termination of the "COVID-19 vaccine appointment system" in Taipei City.
November	
3	The "Taipei Municipal Novel and Emerging Nicotine and Tobacco Products Self-Government Ordinance" passed the third reading at the Taipei City Council.
4	Had taken part in the 9th Global Conference of the Alliance for Healthy Cities. 12 oral presentations was delivered and 3 awards were received for innovative healthy city development.
26	The Department of Health, Taipei City Government, and other relevant departments/offices were awarded with 12 awards by the Health Promotion Administration, Ministry of Health and Welfare for "2021 Taiwan Healthy City and Age-friendly City Award," and received 12 awards.
December	
1	The Drug Abuse Prevention Center, Taipei City Government collaborated with the CTBC Anti-Drug Educational Foundation was carried out for the anti-drug abuse educational exhibition "Break the addiction: decode the distance between you and the addiction." The event ended on February 11, 2022.
3	The "2021 International Lean Healthcare Summit (Asia)" was hosted by Taipei City Hospital. International and national experts and scholars were invited to share their views and experiences. 187 people (including those who joined by video call) took part in the summit. There were total of 11 presentations, 2 full article presentations and 62 poster presentations.
9	The Ministry of Health and Welfare entrusted the Department of Health, Taipei City Government to host the "2021 Medical Administration and Medical Care Act Conference."
22	The COVID-19 vaccination station at the Taipei Main Stain was taken over by Taipei City Hospital and Mackay Memorial Hospital.